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Vučić: Sutra odluke Kriznog štaba, ja sam za policijski čas 

Predsednik Srbije Aleksandar Vučić poručio je da će Krizni štab sutra doneti mere za vikend, koje će biti 
pooštrene, ali verovatno neće biti policijskog časa. 

Aleksandar Vučić je na konferenciji za novinare rekao da se bez vanrednog stanja ne može uvoditi 
zabrana kretanja, napominjući da će premijerka Ana Brnabić i ministar zdravlja Zlatibor Lončar sa Kriznim 
štabom doneti odluke. 

On je istakao da je Beograd najveći problem i da se broj obolelih povećava.  

"Sutra će biti štab na kojem će biti donete konačne mere za petak, subotu i nedelju. Svakako će biti 
pooštravanja mera za Beograd", rekao je predsednik. 

Ukazao da i dalje smatra da je policijski čas neophodan, imajući u vidu težinu situacije i da u bolnicama 
više nema mesta.   

"Želim da kažem građanima Srbije da smatram da je jedini spas, jedino rešenje zabrana kretanja, jer to 
donosi brzo ozdravljenje, a ovako plašim se da idemo na ruku svima koji žele da se dodvore ljudima", 
rekao je predsednik. 

Vučić je rekao da će građani biti sutra obavešteni o merama, skraćenju radnog vremena klubova i 
ostalog i pooštravanju sprovođenja kazni za nenošenje maski...  

https://www.rts.rs/page/stories/ci/story/1/politika/4012050/aleksandar-vucic-neredi-skupstina-srbije.html
https://www.rts.rs/page/stories/ci/%D0%9A%D0%BE%D1%80%D0%BE%D0%BD%D0%B0%D0%B2%D0%B8%D1%80%D1%83%D1%81/story/3131/koronavirus-u-srbiji/4011939/korona-srbija-podaci-zarazeni-umrli.html


 
 

"Mi nemamo lek za koronu, a nemamo ni vakcine, imamo samo solidarnosti za lekare koji daju sve od 
sebe", ukazao je Vučić. 

"Lek nisu kamenice, ni Molotovljevi kokteli. To je oružje i nanosi povrede svima nama", naveo je 
predsednik i pozvao građane da se ponašaju disciplinovano, jer u Beogradu više nema rešenja.  

Napomenuo je i da se najteže stvari dešavaju posle četiri-pet dana, tako da je jasno da to nema veze ni 
sa izborima ni sa derbijima, već sa nedovoljnom odgovornošću i nedisciplinom. 

 

 

Krizni štab donosi konačnu odluku o policijskom času u naredna dva dana 

Ministar zdravlja Zlatibor Lončar rekao je da će konačnu odluku o uvođenju policijskog časa tokom 
vikenda doneti Krizni štab u naredna dva dana. On nije precizirao da li će ta mera biti uvedena na 
teritoriji cele Srbije ističući da nije namera da se "kažnjavaju" oni koji se pridržavaju svih epidemioloških 
mera. 

Zlatibor Lončar je kazao da epidemiolozi sagledavaju stanje na terenu i podatke o broju zaraženih i 
testiranih, o tome gde se i kojom brzinom širi koronavirus, kakva je klinička slika pacijenata i koliko se 
zadržavaju u bolnici, kao i kakvi su kapaciteti bolnica i gde koje mere mogu da se primene. 

"Gledaćemo da ne kaznimo nikoga ko se pridržavao mera, to nije fer ni korektno. Moramo da napravimo 
razliku. Recimo, u Sremskoj Mitrovici imamo malo obolelih, zašto bi se to odnosilo na one koji se 
pridržavaju mera i gde svi nose maske", rekao je Lončar novinarima posle sastanka sa direktorima kovid 
bolnica. 



 
 

Na pitanje kada će se znati odluka o policijskom času, Lončar je kazao da Krizni štab ima još dva dana da 
donese najbolje moguće mere koje će, kako je naveo, dati rezultate i da doprineti smanjenju broja 
zaraženih i hospitalizovanih. 

Ministar je kazao da smo nekada imali takve mere i da su dale rezultate, da je bilo mnogo manje 
zaraženih i da je situacija bila pod kontrolom. 

"Dali smo šansu svima, ljudi su smatrali da su dovoljno odgovorni, da im ne trebaju mere, šansa se nije 
iskoristila. Moramo da preduzmemo mere, da li će se nekome svideti ili ne, naš cilj je da sačuvamo 
živote", naglasio je Lončar. 

Predsednik Srbije Aleksandar Vučić najavio je sinoć moguće uvođenje policijskog časa od petka do 
ponedeljka.  

 

 

U kojim situacijama nam virus ne bi predstavljao problem 

Epidemiolog Darija Kisić Tepavčević rekla je za RTS da bliski kontakt u trajanju od 15 minuta i duže, kao i 
svako okupljanje, predstavljaju visok faktor rizika za nastanak infekcije. Ukoliko bismo svi nosili maske i 
bili na bezbednoj udaljenosti, virus ne bi bio problem, istakla je ona. 

Jedna od najefikasnijih mera prevencije od koronavirusa je nošenje maski. 

Slovenci se ponašaju slično kao Kinezi – disciplinovano 

Od prvih dana, kada je još bilo sve nepoznanica, kineske zdravstvene vlasti su upozoravale da ljudi 
ostanu kod kuće, a da, kada izlaze, moraju da nose maske. 

https://www.rts.rs/page/stories/ci/%D0%9A%D0%BE%D1%80%D0%BE%D0%BD%D0%B0%D0%B2%D0%B8%D1%80%D1%83%D1%81/story/3131/koronavirus-u-srbiji/4010810/koronavirus-srbija-7-jul-novi-podaci.html


 
 

Ni u jedan zatvoreni prostor niste mogli da uđete bez maske. U početku nije bilo maski u apotekama, jer 
je bila velika potražnja pa se koristila maska u slučaju velikog zagađenja vazduha. 

Postoje i platnene maske koje mogu da se peru i za višekratnu su upotrebu. 
Poslednjih nekoliko meseci koriste se jednokratne medicinske maske koje mogu da se kupe po 
pristupačnim cenama i koje se bacaju. 

U trenutku kada Kina već dva dana nema nijednu domaću infekciju, ljudi nose maske na dobrovoljnoj 
bazi kada su napolju, obavezne su u autobusima i metroima. Svi koji rade u uslužnom sektoru – od 
kuvara, konobara, dostavljača hrane – svi nose maske, a i kompanije zahtevaju od svojih zaposlenih da 
nose maske. 

Na svakom ulazu u naselje postoji grupa ljudi koja kontroliše kretanje, meri temperaturu. 

Slovenci se ponašaju slično Kinezima: vrlo disciplinovano. Uvedene su mere obaveznog nošenja maski u 
zatvorenom prostoru. Na otvorenom nije obavezno nositi masku. Trgovinski lanci su uveli pravilo da se 
na ulazu vrši dezinfekcija.  

Zabranjeno je okupljanja više od 50 ljudi. Razmatra se i aplikacija koja bi pratila ljude koji su u karantinu, 
koji su preležali kovid ili su zdravstveno rizični. 

Zamenica direktora Instituta "Batut", Darija Kisić Tepavčević, rekla je za RTS da se detektuje visok nivo 
aktivnosti virusa u mnogim zemljama hemisfere kojoj pripadamo i to se nije očekivalo. 

"Tako je i u našoj zemlji, gde imamo regione gde je situacija nesigurna, kao u Beogradu, Sjenici, Tutinu, 
Novom Pazaru i Užicu, a imamo delove gde beležimo poboljšanja, kao u Kragujevcu i delovima gde je 
stabilna situacija, poštovale su se mere koje sprečavaju infekciju", ukazala je profesorka Kisić Tepavčević. 

Ukoliko je u nestabilnu epidemiološku situaciju uključen glavni grad, gde živi najveći broj stanovnika i 
gde imamo najveći broj novozaraženih na dnevnom nivou i popunjene kapacitete bolnica, trudimo se da 
budimo dva koraka ispred, ali bolnički kapaciteti se popunjavaju – moramo da kažemo da ovakva 
situacija zahteva predostrožnost i zajedničku aktivnost svih nas da stanemo na put virusu, rekla je 
zamenica direktora "Batuta". 

Govoreći o riziku zbog velikih okupljanja, Kisić Tepavčevićeva je naglasila da ima nepoznanica o virusu, ali 
da bliski kontakt u vremenskom periodu od 15 minuta i duže predstavlja visok faktor rizika za nastanak 
infekcije, i svako okupljanje i kontakt koji će to omogućiti predstavlja faktor rizika. 

"Moramo da razlikujemo sve aktivnosti gde se ponašamo po organizovanim principima, gde se poštuju 
mere, distanca, nose maske, od onog haotičnog masovnog okupljanja gde je velika verovatnoća 
zaražavanja", istakla je ona. 

Prema njenim rečima, svi moramo da delujemo kao tim jer ukoliko postoje pojedinci i grupe ljudi koji se 
ne ponašaju tako, oni predstavljaju rizik za nas. 

Kisić Tepavčevićeva kaže da se pokušava uraditi sve da se smanji verovatnoća prenošenja virusa.  



 
 

"Da se nismo okupljali u zatvorenim prostorima, nikakve mere nam ne bi bile potrebne. 
Moramo da učinimo sve da tome stanemo na put", kaže epidemiolog. 

U čemu je značaj maski 

Nema ni leka ni vakcine, ali korišćenje maske je preventivna mera. 

Opšte preventivne mere, u šta spada i korišćenje maski, opravdavaju mnogobrojna iskustva, to 
funkcioniše, što su pokazala i istraživanja. 

Ukazuje da je najbolji primer iz Kine, gde opštim merama uspešno savladavaju talase ovog virusa. 

Maske su mehanička prepreka za dalje širenje infekcije, ali... "Mnogi pišu da hirurške maske ne štite od 
kovida 19", kaže ona. 

Nepromenjen je stav da su maske namenjene osobama koje imaju infekciju, da je ne bi dalje širili. 
Ukoliko nijedna osoba ne nosi masku, od dve osobe u bliskom kontaktu, verovatnoća zaražavanja je 
izuzetno velika, ukazala je Kisić Tepavčevićeva. 

Ukoliko osoba koja je zaražena ne nosi masku, a osoba koja je osetljiva nosi, verovatnoća je značajna ako 
nosi hiruršku masku jer nisu partikularne – nemaju filtere – i kreće se iznad 50 odsto.  

Ako obe osobe nose masku, i koja je zaražena i osetljiva, verovatnoća zaražavanja manja je od jedan 
odsto. Ako masku nosi samo osoba koje je zaražena, a osetljiva osoba ne nosi, verovatnoća je oko pet 
odsto. 

"Postoje pravila, ali mi ne znamo ko od nas nosi virus. Ako se svi budemo ponašali kao da smo 
potencijalni nosioci virusa, ako budemo na odgovarajućoj razdaljini, verovatnoća zaražavanja je 
praktično otklonjena", podvlači ona. 

Maske koje su od pamuka su dobra zaštita, štite nas da ne dodirujemo nos i usta, ne treba dodirivati oči. 

Maske se moraju pravilno nositi 

Mnogi nose maske na pravilan način: ona mora da prekriva i nos i usta i da nema slobodnog prolaza 
između kože i maske. 

Kada skidamo masku, ne dodirujemo prednji deo, koji je možda kontaminiran.  

Ukazuje da ni slučajno ne treba dizati i suštati masku, a pokazalo se da ako se maska nosi nepravilo, to je 
i najgora opcija jer daje psihološku nadu i snagu da ste uradili sve što treba pa se možda više izlažete 
riziku jer mislite da ste zaštićeni. 

"Možemo da vidimo da maska ne pokriva nos, što je nepravilno, da se ne nose maske ispod brade, pa 
može da predstavlja problem ukoliko se nestručno ponašamo", rekla je Kisić Tepavčevićeva. 

Maska nas štiti, ali treba znati da se na njenoj površini nalaze razni prouzrokovači zaraze. 



 
 

Ukoliko bismo svi nosili maske i bili na bezbednoj udaljenosti, virus nam ne bi predstavljao problem, 
istakla je Darija Kisić Tepavčević. 

"Nije nam sada tako teško, nije skupo, ali to mora da primeni svako od nas", rekla je ona. 

Ono što je sigurno, ukazuje profesorka Kisić, sve kontrole su pokazale da je nivo svesti porastao i da se 
ponašamo savesno i odgovorno, pa će se brzo videti efekti zajedničkog rada. 

"Niko se ne može svesno dovesti u rizik da se svesno inficira. Svi treba da budemo složni i odgovorni i 
videćemo brzo efekte delovanja", zaključila je Darija Kisić Tepavčević. 

 

 

Kon: Epidemiološka situacija u Beogradu vrlo ozbiljna 

BEOGRAD - Epidemiolog Predrag Kon izjavio je danas da je epidemiološka situacija u Beogradu vrlo 
ozbiljna i da u nekim momentima postoji tendencija da bude vanredno, kad je reč o mogućnosti prijema 
zaraženih korona virusom. 

Kon je za RTS rekao da je u Beogradu, zaključno sa jučerašnjim danom, oko 1.500 ljudi hospitalizovano, a 
da je juče bilo 134 prijema. 

Ukazao je da ta ozbiljna situacija u Beogradu zahteva dodatnu spremnost, navodeći da se kovid bolnica u 
Areni otvorila, a da i Banjica ulazi u kovid sistem. 



 
 

"Postoje još dodatni kapaciteti. Sa ovom brzinom punjenja to je za svega nekoliko dana", rekao je Kon i 
dodao da treba imati na umu da lečenje traje do tri nedelje, nekada i duže. 

Kon kaže da u Beogradu oko 600 ljudi dnevno traži da se testira zbog simptoma, da se taj trend održava i 
da nema ozbiljnijeg smanjenja. 

Najjednostavnije je uvesti policijski čas protiv kog smo svi iz medicinskog dela, i možda bi neki pojedinac 
i insistirao na tome, ali je to krajnje nepopularno mada je to najsigurniji način borbe protiv virusa, dok bi 
potpuno zatvaranje Beograda tokom vikenda smanjilo prenos virusa, izjavio je danas epidemiolog 
Predrag Kon. 

"Ne može da se kaže da je situacija pod kontrolom u Beogradu, i ima tendenciju da bude vanredno kada 
je u pitanju kapacitet prijema pacijenata. Ovo će da traje do 2022. godine i ovo je zadatak epidemiologa i 
ne može više da bude nekoherentnih izjava", rekao je Kon za Radio-televiziju Srbije. 

Kon ne veruje da će biti policijskog časa, ali da će svakako biti zabrane javnog okupljanja, "i tu nema 
dileme i to je zakonom dozvoljeno". 

On je rekao da treba javno saopštiti građanima šta može da bude i objasnio da će, kada dođe do 
smirivanja situacije, "biti mesec dana mirno, a ako popustimo sa merama imaćemo novi talas, i čak 
postoji i mogućnost ogromnog talasa na jesen, kao što je bilo 1918. godine" tokom pandemije španske 
groznice. 

On je naveo da je u Beogradu hospitolizovano oko 1.500 ljudi, i da su u sredu primljena 134 pacijenta, 
"što je i dalje manje od ranijeg maksimuma". 

"Imamo vrlo ozbiljnu situaciju Beogradu što zahteva dodatnu spremnost. Bolnica na Banjici se otvara kao 
kovid bolnica, ali je problem što ne možemo da očekujemo da se pacijenti brzo otpuštaju jer se bolest u 
proseku leči tri nedelje, a u nekim slučajevima i pet nedelja", rekao je Kon. 

Kako je objasnio "broj testiranja, bar u Beogradu je veći nego što se zvanično objavljuje". 

Kako se izrazio, "za situaciju teško da možemo da kažemo da je pod kontrolom, a zabrana kontakta 
trebalo bi da bude u glavama". 

Oni koji ne nose maske u zatvorenom prostoru mogu ozbiljno da ugroze zdravlje, i svoje i tuđe, istakao je 
Kon i naveo da se mogućnost prenosa smanjuje na jedan odsto ako svi nose maske. 

Sve privatne proslave sa puno ljudi, kako je rekao, "nisu prihvatljive" jer će doći do prenosa virusa. 

 

 



 
 

 

 

DR KON (OPET) USTUPA SVOJU FOTELJU "Dok se ne steknu uslovi da prof. Radovanović preuzme 
dužnost, tehnički ću raditi svoj posao" 

Na protestu dela opozicije koji su predvodile članice Saveza za Srbiju, zatražena je promena članova 
Kriznog štaba u borbi protiv korona virusa, pre svih dr Branimira Nestorovića. 

Tim povodom, samo nekoliko sati kasnije, na društvenim mrežama se oglasio dr Predrag Kon i rekao da 
je odmah spreman da "ustupi svoju ugodnu fotelju". 

"Povodom zahteva sa protesta. Sa velikim zadovoljstvom ustupam svoju ugodnu fotelju u 
"nepolitizovanom" Kriznom štabu za rukovođenje pandemijom mom uvaženom i "neostrašćenom" 
profesoru Radovanoviću da dalje rukovodi sa Covid do 2022. godine. Sa zadovoljstvom ću mu pomagati 
kao što je i on meni do sada, bez ijedne negativne emocije, naprotiv. Do sticanja okolnosti u kojima će se 
to sprovesti tehnički ću raditi svoj posao. Ovo izjavljujem sa najboljim željama i namerama. Svako 
dobro". 

Podsetimo, ovo nije prvi put da se dr Kon na ovaj ili sličan način oglašava na društvenim mrežama, a u 
nekoliko navrata je čak preko svog naloga na Fejsbuku podnosio i ostavku. 

Naravno, nema sumnje da će dr Kon ostati na čelu tima koji se bori protiv korona virusa s obzirom da 
uživa najveći ugled među vladajućom elitom, ali i brojnim kolegama. 



 
 

 

 

Dr Tiodorović: Kada nas očekuje KRAJ DRUGOG PIKA i od čega zavisi kakav će biti udar korone na 
JESEN? 

Drugi pik korona virusa, koji je u toku, najverovatnije će se održavati tokom cele ove nedelje, a tek posle 
vikenda možemo se nadati da će broj novih zaraženih početi da opada, ali ne naglo, rekao je prof. dr 
Branislav Tiodorović, epidemiolog i član Kriznog štaba za borbu protiv korona virusa. 

Prema njegovom mišljenju, do kraja leta može da nam se dogodi još jedan pik, ali će to pre svega zavisiti 
od nas samih, odnosno koliko se budemo pridržavali propisanih mera. 

Tidorović je, inače, prvi prognozirao pik u kojem smo trenutno, zbog čega se malo kaje, iako je svestan 
činjenice da je uvek bolje reći istinu. 

- Kada sam rekao da će biti sledećih dana problematično, da ćemo imati pik za 5, 6, 10 dana, ja sam 
jednostavno samo računao gde smo i kada imali skupove. Nije bitno da li su veći ili manji, jer kad ima 
više manjih isti je nivo ugroženosti. Nisu samo utakmice problem, već i sporadična slavlja, mature koje su 
organizovane uprkos preporukama da se ne organizuju u restoranima, rođendani, žurke po splavovima, 
u zatvorenom prostoru do ujutro ...Vidite, Vrbas je imao tri svadbe u jednom danu i on je najveći požar u 
Vojvodini. Inkubacija je od 7 do 14 dana, i nije bila velika filozofija izračunati kada će doći do udara. Tako 
je i ispalo. Bolje da nisam bio prognozer - kaže prof. dr Tiodrović za Telegraf.rs. 

On je naglasio da ćemo najverovatnije cele ove nedelje imati posla sa tim posledicama, jer, pik možda 
već imamo, pa se on održava. 

- U svakom slučaju možemo reći da ćemo tek posle vikenda, sledeće nedelje, imati opadajući trend. 
Videćemo tada koliko je narod shvatio da je ovo ozbiljno, a jeste ozbiljno. Taj pad neće biti odjednom, 

https://www.blic.rs/branislav-tiodorovic


 
 

mora nekoliko dana polako da opada, pa tek da se svede na neku sporadičnu pojavu - rekao je prof. 
Tiodorović. 

On objašnjava da nemaju pacijenti, među kojima i mladi, tešku kliničku sliku samo zato što su pokušali 
virus da preleže na nogama. 

- To je kod mladih ljudi, svakako prisustno, nisu se odmah javili. Drugo, kada imate mnogo zaraženih, 
imate veću količinu infekta odnosno virusa. A, veća količina virusa će odmah produkovati kod ljudi teže 
kliničke slike, a takve slike će dovesti do potrebe za kiseonikom i respiratorom. Kada dođe pacijent do 
respiratora, šanse da preživi su 50 prema 50 - kaže prof. dr Tiodorović. 

Drugi pik prvog talasa Srbiji se dogodio maltene u trenutku kada smo bili na korak od danas sa nula 
zaraženih. Profesor Tiodorović primećuje da smo prethodno, nakon popuštanja mera imali situaciju kao 
da je ljude neko pustio sa lanca. 

- Jeste me delimično iznenadilo, jer sam se ipak nadao da će se stanovništvo ponašati shodno 
predloženim merama i da će njihovo ponašanje više biti zasnovano na sili argumenata. Ali, ako vi dođete 
u situaciju da morate da primenjujete argument sile - da ograničite kretanje, uvedete obaveze, to nije 
ista situacija. Uvek sam bio protiv primene ovog drugog jer ljude prvo treba informisati, naučiti, ponuditi 
im edukaciju i objašnjanje. Očekujete da postanu svesni situacije i da će se ponašati na odgovarajući 
način, a to znači da će pokušati da smanje rizik. E, mi to nismo imali, i sa te strane nisam iznenađen 
pikom - kaže prof. dr Tiodorović. 

U firmama ima obolelih, ali je u njima je manja mogućnost zaraze jer su preduzetete mere čak i 
rigorozne sa kažnjavanjem. Jeste radno aktivno stanovništvo najviše prisutno u ovom broju obolelih ali 
nama su za sejanje infekcije i za njeno širenje, bar po podacima koje možemo da sagledamo u velikim 
gradovima, krivi mladi. Ovde imamo više posledice skupova, iako je bilo zaražavanja i u firmama, po 
jedan, dva slučaja. Međutim, na proslavama ili u kafiću, može da sedi do vas, bez rastojanja, a zaražen je. 

Profesor kaže da od nas samih zavisi da li može do kraja leta da nam se dogodi i treći pik. 

- Da li će biti još jedan pik zavisi od toga jesmo li shvatili težinu i ozbiljnost ove bolesti. Zavisi od nas 
samih - ističe on. 

Šta će nam se dešavati na jesen, prema njegovim rečima, mnogo zavisi od toga kako će se sada sa 
virusom izboriti južna polulopta pogotovo Brazil, Argentina i Australija. 

- Ako se virus tamo održi, onda ćemo imati veliki problem na jesen. Ali, ako oni budu uspeli da ga suzbiju 
i svedu na sporadično javljanje, onda će to ličiti na pandemijski grip koji je postao sezonski - objašnjava 
prof. dr Tiodorović i naglašava da je jedina prava mera nošenje maski, dezinfekcija i održavanje distance. 

 

 



 
 

 

 

LEKARI UPOZORAVAJU Kapaciteti bolnica popunjeni, pacijenti se iz Beograda šalju u druge gradove, 
ključ je opet SPLJOŠTITI KRIVU 

U bolnicama širom Srbije trenutno je na lečenju od korone čak 4.000 pacijenata, upozorili su predsednik 
Srbije i ministar zdravlja, a već danima stižu i vesti da su kapaciteti sve bliže maksimumu. 

Porast novoobolelih od korona virusa doveo je do proglašenja vanredne situacije u prestonici i u 
nekoliko drugih gradova naše zemlje, a ono što sve posebno brine i na šta članovi struke upozoravaju 
jeste to da je naš zdravstveni sistem po drugi put ove godine u velikoj opasnosti. 

Ministar zdravlja Zlatibor Lončar danas je upozorio da u kovid bolnicama ima slobodnih kapaciteta za još 
dva dana i da se sada procenjuje koje bi još dve bolnice u unutrašnjosti ušle u kovid sistem, osim bolnica 
u Požarevcu i Smederevu. Kako je naveo, to će biti dodatni kapaciteti sa više od 400 kreveta. 

Dodao je i da se Specijalna bolnica "Čigota" na Zlatiboru od sutra se uključuje u kovid sistem, kao 
ispomoć bolnici u Užicu, jer tamo raste broj obolelih. 

Na pitanje da li se strahuje da u jednom trenutku ne bude dovoljno kapaciteta i lekara, ministar je kazao 
da ne postoji zdravstveni sistem koji može da izdrži neodgovorno ponašanje kao da korona ne postoji i 
da primi sve građane na lečenje. Naglasio je da je sada najvažnije da svi promenimo navike i nosimo 
maske. 



 
 

Lečenje duže od šest nedelja 

I direktor Klinike za infektivne i tropske bolesti KCS Goran Stevanović, upozorio je danas na sve veći priliv 
kovid pacijenata sa teškom kliničkom slikom, koji zahtevaju bolničko lečenje, navodeći da je u poslednja 
24 časa samo na Infektivnoj klinici primljeno 320 pacijenata, od kojih su 134 hospitalizovana. 

Iako se i prličan broj pacijenata otpušta po završetku lečenja i tako se oslobađaju nova mesta, dr 
Stevanović je napomenuo da se pacijenti na intenzivnoj nezi zadržvaju i duže od pet ili šest nedelja. 

Veliko opterećenje sistema 

Da je zdravstveni sistem pod ogromnim opterećenjem, potvrdio je nedavno direktor KBC Zemun Dragoš 
Stojanović. 

On je, naime, rekao da je ova zdravstvena ustanova, koja je od subote ponovo u kovid sistemu već 
drugog dana, bila pred punim kapacitetima. Tako je ovde tada broj zbrinutih koji su oboleli od korona 
virusa bio 350, a samo u nekoliko sati tokom ponedeljka bio je povećan priliv pacijenata u toj ustanovi. 

Ta bolnica je takođe prihvatilla veliki broj pacijenata iz Novog Pazara, Užica, Čačka, Kragujevca i okolnih 
mesta. 

Dr Stojanović: Veliko je opterećenje za sistem 

Stojanović je napomenuo i da su dve trećine kapaciteta intenzivne nege u tom trenutku već bili 
popunjeni, a da je ukupni kapacitet te kovid bolnice oko 400 kreveta. 

- Veliko je opterećenje za sistem, imamo veliki problem kako da zbrinemo sve pacijente, nikada nismo 
imali ovoliko obolelih, sada su mnogo teži pacijenti nego u martu - rekao je Stojanović. 

Gojković: Situacija je opasna 

- Zdravstveni sistem je prenapregnut, zdravstveni radnici umorni i povećava se broj obolelih, što zahteva 
apsolutnu opreznost, brigu i odgovornost svih nas - upozorio je juče pokrajinski sekretar za zdravstvo 
Zoran Gojković. 

On takođe smatra da je situacija opasna i upozorio da će kapaciteti biti nedovoljni da prime sve zaražene 
pacijente, ukoliko se za mesec, dva ne savlada trenutno epidemiološko stanje. 

- Ako se ne savlada ovo stanje, kada bude jesen i kada bude hladnije, bićemo u velikom problemu, jer će 
nam kapaciteti biti nedovoljni da primimo sve one pacijente koji će biti zaraženi - naveo je Gojković. 

Osim toga, Gojković je napomenuo da problem porasta broja novoobolelih, a samim tim i novo 
opterećenje za zdravstveni sistem, može nastati i zbog kontakta mladih sa starijim ukućanima, imajući u 
vidu da je upravo među mlađom populacijom virus u poslednje vreme buknuo. 

https://www.blic.rs/dragos-stojanovic
https://www.blic.rs/dragos-stojanovic


 
 

- Sve više ponovo imamo starije osobe koje su kod kuće u kontaktu sa mladima koji dolaze iz grada, iz 
provoda, a oni mogu da prenesu virus ukućanima, čak iako nemaju simptome i to je okidač, što može da 
bude ogroman problem - kazao je Gojković. 

Da je zdravstveni sistem pred velikim iskušenjem, naročito u Beogradu, potvrdio je i ministar zdravlja 
Zlatibor Lonačar. 

- Sve kapacitete u kovid bolnicama u Beogradu smo popunili i morali smo da nađemo rešenje do sutra 
ujutru, jer će se sutra ujutru otvoriti Ortopedska bolnica ''Banjica'' za kovid pacijente. Dogovorili smo se 
danas da pacijente koji su dobrog opšteg stanja iz kovid bolnica prebacimo u privremenu bolnicu - rekao 
je Lončar pre dva dana. 

Rešenje je, tako, sada u otvaranju privremenih bolnica i preraspodeli pacijenata, odnosno premeštanje u 
druge gradove. 

Posle Sajma - Arena 

Nakon privremene kovid bolnice koja je tokom proleća bila otvorena na Sajmu, od juče je to Beogradska 
arena u kojoj će biti prebačeni lakši pacijenti iz kovid bolnica "Dr Dragiša Mišović", Zvezdara, Zemun, 
Bežanijska kosa, kao i sa Infektivne klinike, izjavio je juče ministar zdravlja Zlatibor Lončar. 

- Sve kapacitete u kovid bolnicama u Beogradu smo popunili i morali smo da nađemo rešenje, a 
otvoramo i Ortopedska bolnica ''Banjica'' za kovid pacijente. Dogovorili smo se da pacijente koji su 
dobrog opšteg stanja iz kovid bolnica prebacimo u privremenu bolnicu - rekao je Lončar juče. 

Ministar zdravlja je objasnio da će u Arenu biti prebačeni pacijenti sa lakšom kliničkom slikom kako bi u 
kovid bolnicama oslobodiil mesta za teže pacijente koji se moraju zbrinuti tokom noći. 

Lončar je naveo i da je iz Beograda juče devetoro zaraženih prebačeno u bolnicu u Požarevcu, jer su 
kapaciteti u Beogradu popunjeni. Osim toga, spremna je i bolnica u Smederevu. 

Dr Kon: Karantin ako pukne zdravstveni sistem 

A ako kojim slučjem dođe do "pucanja zdravstvenog sistema" kako je to jutros rekao epidemiolog dr 
Predrag Kon, to će biti i trenutak za karantin! 

- To kada više nema mogućnosti. Ipak, ne verujem da će opet doći do karantina. To se vidi po našoj 
svesti, samo mali broj ljudi ne nosi maske - rekao je dr Kon. 

Situacija ipak, kaže, nije dramatična, već nepovoljna. 

- Ona se ipak stavlja na kontrolu. Karantin je poslednja mera u slučaju da dođe do kolapsa zdravstvenog 
sitema. Mi nismo blizu toga, prave se dodatni kapaciteti npr. u Areni - rekao je dr Kon. 

https://www.blic.rs/zlatibor-loncar


 
 

Dr Janković: Sada je suština u poštovanju mera 

O stanju u kome je naš zdravstveni sisem, pre par dana govirio je i imunolog dr Srđa Janković, koji je i 
član Kirznog štaba za borbu protiv kovida. 

- Opet se nalazimo u situaciji kad imamo uzlaznu epidemijsku krivu, porast broja novoobolelih i 
zdravstveni sistem je ponovo u opasnosti - rekao je on i dodao da će se kroz nekoliko dana videti prvi 
rezultati pojačanih preventivnih mera. 

On je za TV Prva istakao da očekuje da će kroz nekoliko nedelja biti povoljna epidemiološka situacija, ali i 
podsetio da to zavisi u najvećoj meri od discipline građana. 

- Nadamo se da ćemo za nekoliko dana videti prve rezultate mera, da ne dođe do još većeg ubrzavanja 
prenosa zaraze. I nadam se da ćemo za nekoliko nedelja imati povoljnu epidemiološku situaciju, ali mere 
moraju da budu dosledno sprovedene i efikasne - ukazao je imunolog. 

Podvukao je da se usporavanjem širenja infekcije smanjuje preopterećenje sistema, ali i da je i sada 
suština u održavanju fizičke distance, zastite, pre svega maskom, tamo gde su neizbežni kontakti, kao i 
redovna dezinfekcija ruku i izbegavanje okupljanja i bliskih kontakata. 

 

"Za nekoliko dana broj zaraženih može biti dupliran" 

"Za nekoliko dana možemo doći u situaciju da broj zaraženih bude dupliran i to će biti ozbiljan udarac", 
izjavio je Zoran Gojković.  

Pokrajinski sekretar za zdravstvo je rekao da zdravstveni sistem danas može da pruži pomoć svakome 
kome je potrebna. 



 
 

U Vojvodini je, rekao je Gojković, zaraženo 1. 112 građana, a od tog broja najviše ih je u Južnobačkom 
okrugu, više od 600. Prati se više od 4.000 kontakata.  

"Imamo tiho prokužavanje stanovništva, koje se i očekivalo", rekao je Gojković  

Gledajući ukupan broj, kaže on, juče se prvi put desilo da dnevno bude više od 100 pacijenata.  

"Ubedljivo najveći broj pacijenata, skoro 50 odsto, su građani Novog Sada, gde je situacija i najkritičnija, 
odnosno najnepovoljnija", rekao je Gojković.  

U Kliničkom centru Vojvodine je 177 hospotalizovanih i stalno se beleži priliv i otpust, objasnio je 
Gojković.  

"Ne postoji opština u Vojvodini u kojoj nema zaraženih", rekao je Gojković.  

On je rekao da najveći broj građana poštuje mere, ali mali broj ne, te da ćemo zbog toga doći u situaciju 
da "zdravstveni sistem neće moći da pruži pomoć građanima".  

"Ako neko ne nosi masku, ne pridržava se mera, da li je spreman da potpiše da ne ide u bolnicu ako 
dobije koronu", pitao je sekretar Gojković. 
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